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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Még mindig álhírek gerjesztésének tartja a 
csecsemőtápszerek drágulását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Még  2022.  november  8-án  hívtam  fel  a  figyelmet  arra,  hogy  a  Nemzeti  Egészségbiztosítási
Alapkezelő bizonyos termékek esetében 55-ről 25 százalékra csökkentette a társadalombiztosítás
keretében  nyújtott,  csecsemőtápszereket  érintő  támogatást,  ami  a  az  alapanyagok  és  a  gyártás
drágulásával együtt azt eredményezte, hogy számos készítmény ára a duplájára emelkedett.

Miniszter úr nevében Rétvári Bence államtitkár úr a felvetést álhír gerjesztésének minősítette és a
tápszerek társadalombiztosítási  támogatására hivatkozott.  Tette  mindezt  annak ellenére,  hogy az
állami támogatás létét soha senki nem vonta kétségbe, ezzel szemben az állami támogatás jelentős
csökkenésére szükségesnek tartottam felhívni a figyelmet.

Az  elmúlt  hetekben  újra  a  érdeklődés  középpontjába  került  a  tápszerek  árának  emelkedése.  A
közösségi oldalakon az édesanyák tömegesen kezdtek panaszkodni a készítmények drágulására, az
ügyben indított petíciót már ezres nagyságrendben írták alá.

A probléma a hazai sajtóig is elért.  Az RTL Híradó is  beszámolt arról,  hogy egy megkérdezett
gyógyszerész szerint gyakorlatilag a náluk kapható összes babatápszer ára emelkedett. A műsornak
nyilatkozó háziorvos attól  tart,  hogy a legnehezebb helyzetben élő családok vizezett  tehéntejjel
táplálják majd gyermekeiket, melyet nem tekint egészséges megoldásnak.

A Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő arra hivatkozott, hogy minden, a társadalombiztosítás
által támogatott kategóriában van olyan tápszer, amelynek az ára nem változott. Ez azonban nem
jelent megoldást a problémára, mert nem minden csecsemő esetében helyettesíthető a készítmény
egy olcsóbb típussal. A gyermekeket nevelők pontosan tudják, hogy egy már megszokott tápszerről



a csecsemők jelentős része nem tud bármikor egy másikra váltani, mert egyszerűen nem fogadják el
az ismeretlen ízeket.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Még mindig álhírek gerjesztésének tartja a csecsemőtápszerek drágulását?

2. Egészségesnek tartja a csecsemők vizezett tehéntejjel történő táplálását? 

3. Mikor állítják vissza a 25 százalékra csökkentett tápszerek állami támogatását 55 százalékra?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Gurmai Zita
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